

power in the Province, to oppose themselves to every measure demanded by the people, and creating and maintaining a separate interest and feelings of distrust and even hostility in the minority, instead of labouring in conjunction with the House of Assembly, to unite all the Inhabitants of the Country by means of an uniformity of views and institutions, possessing the same confidence in Your Majesty's Government. The abuse here pointed out is, as we humbly conceive, sufficiently exemplified in the present composition of the Legislative Council, the appointments made during the last few years have only in a small number, a relation with the mass of the people generally, whilst the majority has been such as we have supposed it would continue to be along with a pecuniary qualification.

There only remains, may it please Your Most Gracious Majesty, the principle of Election to rest upon, as being capable in practice of presenting an analogy with the second Branch of the Legislature of the United Kingdom.

We entertain no doubt of the result of the adoption of this principle, if the Election depended upon a numerous body of Electors composed of the best ingredients and the best interests of the Colony; and if the choice were confined to persons possessed of a certain easy degree of fortune, without, however, raising that qualification so high that such choice could only be made, in any case, but out of a small number of eligible persons. The best effects might be expected from a Legislative Body, constituted upon those bases, if, whilst its principle of action was found in the interests of Your Majesty's Subjects in this Province, as a general and common motive, it found itself in its formation and its proceedings independent of the popular Assembly. It would undoubtedly be thus with the above qualifications, and with a different mode of renewal, so as to give more permanence to the Body that is now in question.

It is upon these several considerations that we most respectfully submit the following details :

That an Elective Legislative Council be established, chosen by Landholders having a nett annual income of Ten pounds in the Country, and Twenty pounds in Cities, and who have been residents for at least one year within the circle wherein the Election takes place.

The eligibility to be restricted to the subjects of Your Majesty, having attained the age of at least thirty years, residents of the Province, and having resided therein at least fifteen years, and possessing an annual freehold income arising from property situated within the Province, of at least One hundred pounds for those elected for the Country, and of at least Two hundred pounds for those for the Cities at *Quebec* and *Montreal*.

The duration of the Body to be limited to six years; the renewal to be made by one sixth part every year, it being to be determined during the first five years by lot which of the Members chosen at the General Election shall have to retire. When there shall happen to be any vacancies, those who succeed to them to be Members only for the period which would have remained to their predecessors.

The number of the Members to be equal to that of the Counties, Cities and Divisions thereof, or other circles, sending Members to the House of Assembly, with the exception of Boroughs whose population does not amount to Two thousand souls, who would only have to vote in the Counties of which they make part. So that the number of Councillors would be nearly half of that of the Members of the Assembly.

The

à s'opposer à toute mesure demandée par le Peuple, et à créer et maintenir un intérêt distinct et des sentimens de défiance et même d'hostilité dans la minorité, au lieu de travailler, en commun avec la Chambre d'Assemblée, à réunir tous les Habitans du Pays par des institutions et des vues uniformes, et dans une même confiance dans le Gouvernement de Votre Majesté. L'abus présentement signalé se trouve, suivant ce que nous pensons, humblement, suffisamment exemplifié dans la composition actuelle du Conseil Législatif; les choix faits depuis quelques années n'ayant tenu qu'en plus petit nombre à la masse du Peuple généralement, tandis que la majorité en a été telle que nous supposons qu'elle continuerait de l'être avec une qualification pécuniaire.

Il ne paraît rester, qu'il plaise à Votre Très-Gracieuse Majesté, que le principe de l'Election sur lequel on puisse s'arrêter comme pouvant, dans la pratique, présenter de l'analogie avec la seconde Branche de la Législature du Royaume-Uni.

Nous n'entretenons aucun doute de ce résultat, si cette Election dépendait d'un corps nombreux d'Electeurs, composé des meilleures existences et des meilleurs intérêts de la Colonie, et si le choix devait se borner à des personnes d'une certaine aisance du côté de la fortune, sans toutefois élever cette qualification de manière à ce que le choix ne dût en aucun cas se porter que sur un petit nombre d'éligibles. Les meilleurs effets pourraient être attendus d'un Corps Législatif constitué sur ces bases, si tout en ayant son principe dans les intérêts des Sujets de Votre Majesté en cette Province, comme source générale et commune, il se trouvait dans sa formation et dans ses procédés indépendant de l'Assemblée populaire. Il en serait indubitablement ainsi avec les qualifications ci-dessus, et avec un mode différent de renouvellement, de manière à donner plus de permanence au Corps dont il s'agit.

D'après ces diverses considérations, nous soumettons très respectueusement les détails suivans :

Qu'il soit constitué un Conseil Législatif Electif, choisi par les Propriétaires fonciers ayant Dix livres de revenu net annuel dans les Campagnes, et Vingt livres dans les Villes, et domiciliés depuis au moins un an dans l'arrondissement où se ferait l'Election.

L'éligibilité restreinte aux Sujets de Votre Majesté, âgés d'au moins trente ans, domiciliés dans la Province, et y ayant résidé au moins quinze années, et ayant un revenu foncier annuel assis dans la Province d'au moins Cent livres pour les élus des Campagnes, et d'au moins Deux cents livres pour ceux des Cités de *Québec* et de *Montréal*.

La durée du Corps limité à six ans, le renouvellement se faisant chaque année par sixième; le sort décidant pendant les cinq premières années, quels des Membres élus à l'Election Générale seraient sujets à se retirer; lorsqu'il se rencontrerait des vacances, les remplaçans ne seraient Membres que pour le temps qui eût resté à leurs prédécesseurs.

Le nombre des Membres égal à celui des Comtés, Cités ou Divisions d'icelles, ou autres arrondissemens, envoyant des Membres à la Chambre d'Assemblée; à l'exception des Bourgs dont la population ne s'élèverait pas à Deux mille âmes, qui voteraient seulement aux Comtés dont ils feraient partie: de manière à ce que le nombre des Conseillers fût à peu près de moitié de celui des Membres de l'Assemblée.

L'Orateur